
Mira va concerta la Mangalia
pe 1 Iunie
28 mai 2024 16:06

Primăria Mangalia va organiza, sâmbătă, 1
Iunie,  începând  cu  orele  17:00,  pe
platoul  din  fața  Casei  de  Cultură,  un
spectacol  artistic  și  mai  multe
evenimente  specifice,  cu  ocazia  Zilei
Internaționale a Copilului.
Evenimentul  dedicat  celor  mici  va  cuprinde  un  concert  de
excepție, la care va participa îndrăgita solistă Mira, dar și
artiști locali, precum interpreții Corului „Callatis”, dirijat
de  prof.  dr.  Traian  Broască  și  cei  de  la  Atelier  Canto
Mangalia, coordonați de Lisa Opriș.

Ziua copilăriei va fi sărbătorită și prin dansuri ritmate și
antrenante, alături de micuții artiști ai trupei Latino Kids
by Anca Petrea și cei de la DansArt Studio, antrenați de Oana
Pencea și Iulia Bordea.
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ATENȚIE! În satul Furnica din
comuna  Dumbrăveni  se  va
furniza apă după un program
prestabilit
28 mai 2024 16:06

În  ultimele  zile  în  satul  Furnica  din
comuna Dumbrăveni, județul Constanța, s-a
înregistrat  o  creștere  considerabilă  a
consumului de apă potabilă, concomitent
cu o scădere a debitului de la nivelul
sursei de captare subterană.
Deoarece apa este consumată în cantități mai mari decât în mod
uzual de către consumatori, nu se poate acumula un nivel optim
în rezervorul de stocare astfel încât să se asigure furnizarea
apei în regim continuu.

Ca  urmare  a  acestei  situații,  RAJA  SA  este  nevoită  să
furnizeze apă după un program prestabilit, începând de astăzi
– 28 mai 2024 până marți – 04 iunie 2024, pentru a putea
asigura un minim necesar tuturor consumatorilor și pentru a
menține un nivel optim în rezervor.

În această perioadă, apa va fi furnizată în satul Furnica doar
pe timpul zilei, în intervalul orar 06.00 – 20.00, urmând ca
pe  timpul  nopții  să  fie  refăcute  stocurile  de  apă  din
rezervor.

Pentru a evita eventualele efecte negative cauzate de lipsa
apei  în  intervalele  orare  menționate,  recomandăm
utilizatorilor afectați să-și creeze rezerve de apă potabilă
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pentru perioada în care va fi sistată furnizarea apei.

Reamintim consumatorilor din zonele afectate că folosirea apei
în  alte  scopuri  decât  cel  menajer  duce  la  o  creștere  a
consumului peste capacitatea maximă instalată a sistemelor de
alimentare cu apă, ceea ce determină dificultăți în asigurarea
furnizării continue a apei.

Apă  cu  presiune  redusă  din
cauza unei căderi de tensiune
din CT Palas
28 mai 2024 16:06

Astăzi  –  28  mai  2024,  în  jurul  orei
11,30, la Stația de pompare si tratare
Palas s-a înregistrat o cădere totală de
tensiune, motiv pentru care pompele de la
nivelul  acesteia  nu  mai  pot  funcționa.
Până  la  remedierea  situației  de  către
echipele  furnizorului  de  energie

https://editiadesud.ro/apa-cu-presiune-redusa-din-cauza-unei-caderi-de-tensiune-din-ct-palas/
https://editiadesud.ro/apa-cu-presiune-redusa-din-cauza-unei-caderi-de-tensiune-din-ct-palas/
https://editiadesud.ro/apa-cu-presiune-redusa-din-cauza-unei-caderi-de-tensiune-din-ct-palas/


electrică,  în  zonele  alimentate  de  SP
Palas  se  furnizează  apă  potabilă  cu
presiune scăzută.
Prin urmare, sunt afectate cartierele CET, Viile Noi, Medeea,
Palas, Brătianu, Km 4-5, Km 5, Poarta 6, Abator, Gară, Zona
Kaufland, Casa de Cultură, Compozitori, Inel I, Inel II, bd. 1
Mai și Depozite – Halta Traian, precum și Zona Industrială.

Totodată, în unele zone, în funcție de topografia rețelei, cu
preponderență  la  etajele  superioare  ale  imobilelor,  se  va
înregistra lipsa apei la robinete.

Având în vedere zona mare deservită, și implicit lungimea și
diametrul rețelei, pentru ca sistemul să intre în presiune și
toți abonații să aibă din nou apă la presiuni normale, este
nevoie de o perioadă de aproximativ 3 ore.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create și asigurăm toți
abonații afectați că echipele RAJA vor face tot posibilul
pentru reluarea furnizării apei la parametrii optimi imediat
ce echipele furnizorului de energie vor reuși să repună în
funcțiune  sistemul  de  alimentare  cu  energie  electrică  a
stației.

(VIDEO)  Percheziții  la
Mangalia! Mascații au intrat
peste  mai  multe  persoane
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bănuite  de  înșelăciune  și
fraudă
28 mai 2024 16:06

În  această  dimineață,  polițiștii
Serviciului  de  Investigare  a
Criminalității Economico – Financiare din
Constanța  efectuează  șapte  percheziții
domiciliare, în trei dosare penale, având
ca  obiect  săvârșirea  infracțiunilor  de
înșelăciune,  fals  în  declarații,  fals
privind identitatea, fals informatic și
fraudă informatică.
Perchezițiile au loc în județele Constanța, Ilfov, Brăila și
în municipiul București, sub coordonarea procurorilor de caz
din  cadrul  Parchetului  de  pe  lângă  Tribunalul  Constanța,
Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanța și Parchetului
de pe lângă Judecătoria Mangalia.

Prejudiciul total este de aproximativ 407.000 de lei.

Totodată,  urmează  a  fi  puse  în  executare  trei
mandate  de  aducere.

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/05/WhatsApp-
Video-2024-05-28-at-08.07.05_d9c290ee.mp4
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Trei  asistenţi  medicali  din
Constanța,  reținuți  pentru
luare de mită! Primeau bani
ca  să  urgenteze  predarea
persoanelor decedate
28 mai 2024 16:06

Prin ordonanţa din data de 27 mai 2024 a
Parchetului  de  pe  lângă  Tribunalul
Constanţa s-a dispus punerea în mişcare a
acţiunii penale faţă de inculpaţii C.S.,
A.E. şi O.C., cercetaţi pentru săvârşirea
infracţiunii de luare de mită în formă
continuată.
Din probatoriul administrat până în prezent a rezultat, ca
stare de fapt prezumtivă, că în perioada aprilie-mai 2024,
inculpaţii, asistenţi medicali la Spitalul Clinic Judeţean de
Urgenţă Sf. „Apostol Andrei” Constanţa, Secţia de anatomie
patologică sau Serviciul Judeţean de Medicină Legală, ar fi
primit  de  la  un  investigator  sub  acoperire,  autorizat  de

https://editiadesud.ro/trei-asistenti-medicali-din-constanta-retinuti-pentru-luare-de-mita-primeau-bani-ca-sa-urgenteze-predarea-persoanelor-decedate/
https://editiadesud.ro/trei-asistenti-medicali-din-constanta-retinuti-pentru-luare-de-mita-primeau-bani-ca-sa-urgenteze-predarea-persoanelor-decedate/
https://editiadesud.ro/trei-asistenti-medicali-din-constanta-retinuti-pentru-luare-de-mita-primeau-bani-ca-sa-urgenteze-predarea-persoanelor-decedate/
https://editiadesud.ro/trei-asistenti-medicali-din-constanta-retinuti-pentru-luare-de-mita-primeau-bani-ca-sa-urgenteze-predarea-persoanelor-decedate/
https://editiadesud.ro/trei-asistenti-medicali-din-constanta-retinuti-pentru-luare-de-mita-primeau-bani-ca-sa-urgenteze-predarea-persoanelor-decedate/


procuror în acest sens, diferite sume de bani pentru a-şi
îndeplini  atribuţiile  de  serviciu  legate  de  manipularea
cadavrelor (îmbălsămare, toaletare, îmbrăcare şi predare către
aparţinători  a  corpurilor  persoanelor  decedate  în  spital,
scutite  de  autopsie  sau  asupra  cărora  fuseseră  efectuate
autopsii  anatomo-patologice  ori  medico-legale),  în  special
pentru urgentarea formalităţilor necesare predării defuncţilor
către aparţinători.

În  sarcina  inculpatului  C.S.  s-a  reţinut  că  la  datele  de
10.04.2024, 12.04.2024, 23.04.2024 și 8.05.2024, în timp ce se
afla  în  exercitarea  atribuțiilor  de  serviciu  în  cadrul
Serviciului  de  anatomie  patologică  –  Compartimentul
Prosectură, ar fi primit câte 200 de lei în fiecare zi.

În  sarcina  inculpatului  A.E.  s-a  reţinut  că  la  datele  de
15.05.2024 și 16.05.2024, în timp ce se afla în exercitarea
atribuțiilor de serviciu în cadrul Serviciului de Medicină
Legală, a primit câte 400 de lei în fiecare zi.

În  sarcina  inculpatului  O.C.  s-a  reţinut  că  la  datele  de
20.05.2024 și 21.05.2024 a primit câte 500 de lei în fiecare
zi.

În  cursul  zilei  curente  au  fost  efectuate  percheziţii  la
domiciliile  celor  trei  inculpaţi,  la  prosectura  Spitalului
Clinic Judeţean de Urgenţă Sf. Apostol Andrei Constanţa şi la
Morga Cimitirului Central Constanța – punct de lucru pentru
autopsii medico-legale, de unde au fost ridicate diferite sume
de bani.

Procurorul de caz a dispus reţinerea celor trei inculpaţi
pentru 24 de ore.

Precizăm că punerea în mişcare a acţiunii penale ori reţinerea
reprezintă  etape  şi  măsuri  în  cadrul  procesului  penal,
reglementate de Codul de procedură penală, care nu pot în nici
o  situaţie  să  înfrângă  prezumţia  constituţională  de
nevinovăţie  de  care  se  bucură  oricare  justiţiabil.



Dezastrul s-a produs: Pentru
că  şantierul  este  gol,  iar
comenzi  majore  nu  există,
angajaţii vor fi trimişi în
şomaj tehnic!
28 mai 2024 16:06

„Dragi, colegi,

Ultima dată când ne-am întâlnit în luna martie, v-am declarat
că  vom  intra  într-o  perioadă  dificilă  şi  vor  fi  necesare
măsuri  de  reducere  a  costurilor  pentru  a  depăşi  această
perioadă. De asemenea, v-am îndemnat să rămâneţi concentraţi
pe execuţia proiectelor pentru a asigura diferitele livrări.
V-aţi arătat devotamentul faţă de acest şantier, iar livrările
au fost asigurate şi reputaţia şantierului nostru pe piaţă
este protejată.

Acum,  suntem  într-o  situaţie  critică  şi,  după  cum  ştiţi,
şantierul este gol şi proiectele majore nu vin la timp. Am
făcut  progrese  considerabile  cu  multe  potenţiale  proiecte
majore, dar aşa cum am afirmat anterior, aceste proiecte, dacă
vor fi încheiate cu succes, nu vor începe înainte de 2025.

Deşi  am  introdus  proiecte  interne  pentru  infrastructura
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şantierului şi v-am îndemnat să vă luaţi concediile de odihnă
din 2023, ajungem acum într-o nouă situaţie în care o nouă
întârziere  a  introducerii  şomajului  tehnic  nu  mai  este
fezabilă.

Aceasta este o decizie dificilă pe care trebuie să o luăm
pentru a oferi şantierului nostru cele mai bune şanse de a
depăşi această sitaţie dificilă şi de a asigura repornirea
acestuia în viitor.

Şomajul tehnic urmează să fie introdus începând cu 03.06.2024.
Vom discuta împreună cu departamentul Resurse Umane şi cu
sindicatul  pentru  a  stabili  diferiţii  parametri  şi  a  vă
informa în consecinţă.

Fiţi  siguri  că  vom  continua  să  căutăm  toate  aspectele
necesare,  contribuind  la  reducerea  impactului  concediului
tehnic asupra oricăruia dintre voi pe cât posibil”. 

Acesta  este  mesajul  transmis,  astăzi,
după amiază, de către conducerea Damen,
angajaţilor şantierului.
Iată, că ceea ce era mai rău pentru şantierul cu cel mai mare
potenţial din zona de sud-est a Europei, unde lucrau peste
10.000 de salariaţi, s-a întâmplat.

În  ciuda  promisiunilor  optimise,  a  mesajelor  numeroşilor
miniştri  care  s-au  perindat  la  Economie,  puţinii  angajaţi
rămaşi în şantier trăiesc astăzi un coşmar.

Coşmar pe care l-au avut şi după plecarea coreenilor care au
derulat proiecte de anvergură, construcţii de nave de mare
tonaj, de la zero şi integral în Mangalia.

Legat de acest subiect, l-am contactat pe liderul de sindicat
Laurenţiu Gobeajă care ne-a declarat că mâine dimineaţă va
participa  la  o  şedinţă  de  consultare  cu  conducerea



şantierului, urmând să ne spună ce anume se va decide şi în ce
condiţii.

Vom reveni.

VIDEO:  A  fost,  odată,  un
șantier  cu  peste  10.000  de
angajați.  Azi,  la  Damen
Mangalia, bate vântul!
28 mai 2024 16:06

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/05/436491478
_902456981651666_3720263922337571197_n.mp4
VIDEO: Eugen Călin

Mesaj  RO-ALERT!  COD
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PORTOCALIU de furtuni severe
în sudul litoralului
28 mai 2024 16:06

Locuitorii  din  sudul  litoralului  au
primit  mesaje  RO-ALERT  cu  privire  la
emiterea unui Cod Portocaliu de furtuni
severe în sudul litoralului.
Potrivit ISU Constanța, codul portocaliu va fi valabil până la
18.00  și  vizează  localitățile:  Tuzla,  23  August,  Limanu,
Albești, Pecineaga, Costinești, Mangalia.

Se vor semnala: averse, iar prin acumulare cantitățile de apă
vor depăși 25-35 l/mp.

Semiran  Abdurefi,  candidatul
USR pentru Primăria Mangalia:
„Cristian  Radu  taie  20  de
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hectare din Pădurea Comorova
pentru a amenaja un așa zis
parc de 7 hectare!”
28 mai 2024 16:06

Semiran Abdurefi, candidatul USR pentru
Primăria Mangalia, spune că Radu Cristian
a  pus,  definitiv,  gând  rău  Pădurii
Comorova.
„Cercetat de Direcția Națională Anticorupție și cu o campanie
electorală pe cap, în care trebuie să demonstreze că, dacă
timp de 12 ani nu a făcut nimic remarcabil pentru comunitatea
din Mangalia, “o să facă” în mandatul următor, primarul Radu
Cristian nu mai prididește să trimită comunicate de presă
aberante, aruncate “la mișto” în spațiul public.

După ce USR Mangalia a luptat, pe toate căile legale și a
făcut public DEZASTRUL și GENOCIDUL pe care administrația Radu
le-a comis în Pădurea Comorova, lăsând rechinii imobiliari
(printre care se numără și el și camarila lui din primărie) să
“atingă cerul” cu mastodonții de peste 20 de etaje, actualul
primar se trezește că vrea să facă un parc în Comorova. Da,
același parc pe care îl tot face si Zanfir Iorguș de peste 20
de ani!

Și, nu oricum, ci prin “intervenții în teren”. Adică DEFRIȘÂND
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10%  din  suprafața  pădurii,  așa  cum  apare  specificat  în
proiectul depus la Agenția pentru Protecția Mediului; 20 de
hectare de pădure vor fi rase definitiv, demonstrând, dacă mai
era nevoie, URA pe care acest primar o are pentru tot ce
înseamnă spațiu verde.

Iată  logica  (încă)  primarului  Radu:  pentru  acest  parc  de
189-200 de hectare (nici el nu știe care e suprafața exactă,
motiv pentru care am sesizat Curtea de Conturi, care a trimis
DNA-ul în primărie) va defrișa 20 (DOUĂZECI) de hectare de
pădure, pentru a amenaja 7 (ȘAPTE) hectare cu alei pietonale,
terenuri de sport, locuri de joacă, puncte de observație a
betoanelor din pădure, tiribombe si alte șușanele, piste de
biciclete-care să se lege, telepatic, cu cea din Saturn, că
doar  nu  credeați  că  avem  un  proiect  unitar  de  regenerare
urbană!

Ce se întâmplă cu restul pădurii, care a ajuns o groapă de
gunoi în interiorul ei, doar penalul primar Radu știe.

7 hectare de beton, copaci puși la pământ, fauna distrusă
iremediabil, asta își dorește Radu pentru unicul plămân verde
care ne-a mai rămas. El nu a fost în stare să înverzească un
părculeț  în  centrul  orașului,  NEVERGEEN-ul  fiind  o  dovadă
elocventă a impotenței sale administrative.

Pădurea  Comorova,  pădurea  pe  care  Regele  Carol  a  lăsat-o
locuitorilor  Mangaliei  drept  moștenire,  este  batjocorită,
ciopârțită  și  împărțită  unor  foști  și  actuali  primari,
prietenilor și neamurilor lor. Iar Radu “merge înainte” cu
batjocura la adresa cetățenilor. Nu ne oprim, avem un proces
pe rol la Tribunalul Constanța împotriva Primăriei Mangalia
pentru  refuzul  de  a  supune  la  vot,  în  Consiliul  Local,
proiectul de inițiativă cetătenească „Salvăm Comorova”.

Tot ce am promis că facem, am făcut! Minciuna, ipocrizia,
jaful pot fi învinse la vot!”

Comandat de Uniunea Salvați România,



pentru Ediția de Sud, www.editiadesud.ro
CUI mandatar financiar coordonator: 41240005

Pe aceeași temă:

Lucian Vișa, candidatul USR pentru Consiliul Local Mangalia:
„Încrederea oamenilor NU se câștigă cu pachete sau torturi.
Se câștigă cu muncă și perseverență!”

Radu  Mazăre  e  LIBER.
Tribunalul  Ilfov  a  decis
eliberarea sa condiționată
28 mai 2024 16:06

Tribunalul  Ilfov  a  decis  eliberarea
condiționată  a  lui  Radu  Mazăre,  fostul
primar al Constanței.
Iată ce au decis magistrații Tribunalului Ilfov:

Admite  contestația  formulată  de  condamnatul  MAZĂRE  RADU
ȘTEFAN,  împotriva  sentinței  penale  nr.  996/2024  din
17.04.2024, pronunțată de Judecătoria Sectorului 4 București,
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în dosarul penal nr. 6917/4/2024.

Desființează  sentința  penală  nr.  996/2024  din  17.04.2024,
pronunțată  de  Judecătoria  Sectorului  4  București  și,
rejudecând în fond: Admite cererea de liberare condiționată
formulată de condamnatul MAZĂRE RADU ȘTEFAN, aflat în stare de
deţinere în Penitenciarului Jilava Bucureşti.

Dispune  liberarea  condiţionată  a  contestatorului  condamnat
MAZĂRE RADU ȘTEFAN, de sub puterea mandatului de executare a
pedepsei  închisorii  nr.  101/29.06.2023,  emis  de  Tribunalul
Ilfov,  Secţia  Penală;  în  baza  sentinţei  penale  nr.
63/23.03.2023, pronunțată de Tribunalul Ilfov, prin care i s-a
aplicat pedeapsa de 9 ani închisoare.

Definitivă.

Pronunţată  prin  punerea  hotărârii  la  dispoziția  persoanei
condamnate și procurorului prin mijlocirea grefei instanței,
azi, 27.05.2024.

VICTORIE a lui Paul Foleanu.
Judecătorii  au  decis:
Cristian  Radu  și-a  amplasat
ILEGAL afișele electorale în
stațiile  de  autobuz
(FACSIMIL)
28 mai 2024 16:06
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Biroul  Electoral  de  Circumscripție
Județean  (BECJ)  Constanța  a  admis
contestația formulată de candidatul PSD
Mangalia, Paul Foleanu.
Acesta a aratat și demonstrat faptul că primarul Cristian Radu
se folosește de instituția Primariei pentru a-și face campanie
electorală.

Mai exact, primarul a amplasat în toate stațiile de autobuz
afișe  pe  care  este  trecut  sloganul  candidatului  PNL  la
Primarie, „Mergem mai departe”.

Pe  lângă  faptul  că  încalcă  legea  electorală,  primarul  îi
discrimineaza pe ceilalți candidați, care nu își pot face
campanie decât prin lipirea unui afiș pe panourile amplasate,
deloc  întâmplator,  în  zone  foarte  puțin  circulate  din
Mangalia.

Inițial, plângerea depusa la BECL Mangalia a fost respinsă,
înregistrându-se  5  voturi  pentru  admitere  și  6  pentru
respingere, dar BEJ Constanța a stabilit faptul ca afișele din
stații au fost amplasate ilegal, motiv pentru care trebuie
înlăturate de candidatul PNL.

BEC

Comandat de Partidul Social Democrat, filiala Constanța

Executat de SC News Edit Media SRL, portal www.editiadesud.ro

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/05/BEC.pdf
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Pe aceeași temă:

(VIDEO) Candidatul Partidului Social Democrat la Primăria
Mangalia, Paul Foleanu, singurul care poate aduce schimbarea

Ziua  Copilului,  plină  de
surprize pentru cei mici, la
Tuzla. Taner Reșit, primarul
comunei: „Dorim să sărbătorim
1 Iunie așa cum se cuvine”
28 mai 2024 16:06

Primăria comunei Tuzla a pregătit, pentru
1 Iunie, de Ziua Copilului, o atmosferă
de sărbătoare pe stadionul de pe strada
Farului.
Anunțul a fost făcut de primarul comunei, Taner Reșit, care a
declarat  că:  „Ziua  Copilului  se  apropie  și  dorim  să  o
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sărbătorim  așa  cum  se  cuvine.

Cu mic, cu mare vă așteptăm pe 1 iunie începând cu ora 14:00
pe  stadionul  de  pe  strada  Farului  (după  trecerea  de  cale
ferată) să îi sărbătorim pe cei mici împreună.

Vor  avea  parte  de  surprize  precum:  tobogane  gonflabile
profesionale,  spectacol  de  magie,  concursuri  interactive,
facepainting, atelier de modelare baloane.

Spectacolul de magie începe la ora 15:00, iar de la ora 16:00
vor întreține atmosfera personajele preferate de cei mici”.

(VIDEO)  Copiii  din  Mangalia
vor spații de joacă sigure și
un  cinematograf.  Paul
Foleanu,  candidatul  PSD  la
funcția  de  primar:
“Responsabilitatea  noastră
morală este de a le oferi un
viitor mai bun”
28 mai 2024 16:06
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Candidatul  Partidului  Social  Democrat
pentru primăria Mangalia, Paul Foleanu:
„Am fost provocat la unul dintre cele mai
dificile interviuri din viața mea! Pentru
că,  dincolo  de  lupte  politice  sau
funcții,  copiii  se  uită  la  noi  cu
speranță.  Iar  responsabilitatea  noastră
morală este de a le oferi un viitor mai
bun aici, în Mangalia”.

 

Comandat de Partidul Social Democrat, filiala Constanța

Executat de SC News Edit Media SRL, portal www.editiadesud.ro
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Pe aceeași temă:

(VIDEO) Candidatul Partidului Social Democrat la Primăria
Mangalia, Paul Foleanu, singurul care poate aduce schimbarea
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Callatianul  Vlad  –  Ștefan
Mateciuc a obținut locul I,
medalia  de  AUR  și  s-a
calificat  în  competițiile
internaționale de informatică
28 mai 2024 16:06

După premiul al II-lea la ACADNET, dar și
alte  premii  la  fazele  naționale  ale
olimpiadelor de informatică, un alt elev
de  la  Liceul  Teoretic  „Callatis”  se
clasează pe locul fruntaș la prima editie
a  Olimpiadei  Naționale  de  Securitate
Cibernetică.
Pasiunea pentru domeniile informaticii i-a adus anul acesta
lui Vlad Ștefan Mateciuc din  clasa a XI-a A un premiu de
excelență și selectarea în lotul extins pentru pregatirea în
vederea participării la competițiile internaționale. Clasa din
care  face  parte  este  una  de  elită,  elevii  având  cinci
calificări la etape naționale ale olimpiadelor din domeniul
informaticii.

Inițial, Vlad trebuia să fie în Spania, alături de colegii de
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clasă și de prof. Mihaela Pilat, coordonatorul clasei, în
proiectul Erasmus+ dedicat mobilităților de învățare pentru
dezvoltarea  abilităților  practice  de  analiști  programatori,
dar soarta i-a schimbat planurile.

Din  cauza  varicelei,  nu  a  mai  putut  pleca  și  a  reluat
pregătirea pentru faza națională a acestei prime Olimpiade de
Securitate Cibernetică, la care se calificase de pe prima
poziție a clasamentului județean, fiind urmat de un alt coleg
de clasă, Oonuț – Andrei Granat, care a ales să fie parte a
proiectului.

„Îi urăm succes lui Vlad la toate competițiile internaționale
la care va participa și îi mulțumim că reprezintă liceul și
orașul la cel mai înalt nivel!”, au transmis reprezentanții
Liceului Teoretic Callatis din Mangalia.

Emanuel  Popescu,  candidat
pentru  Consiliul  Local
Mangalia: „Energia din surse
regenerabile.  Ce  trebuie  să
facă Mangalia?”
28 mai 2024 16:06

https://editiadesud.ro/emanuel-popescu-candidat-pentru-consiliul-local-mangalia-energia-din-surse-regenerabile-ce-trebuie-sa-faca-mangalia/
https://editiadesud.ro/emanuel-popescu-candidat-pentru-consiliul-local-mangalia-energia-din-surse-regenerabile-ce-trebuie-sa-faca-mangalia/
https://editiadesud.ro/emanuel-popescu-candidat-pentru-consiliul-local-mangalia-energia-din-surse-regenerabile-ce-trebuie-sa-faca-mangalia/
https://editiadesud.ro/emanuel-popescu-candidat-pentru-consiliul-local-mangalia-energia-din-surse-regenerabile-ce-trebuie-sa-faca-mangalia/
https://editiadesud.ro/emanuel-popescu-candidat-pentru-consiliul-local-mangalia-energia-din-surse-regenerabile-ce-trebuie-sa-faca-mangalia/


Emanuel  Popescu,  candidat  pentru
Consiliul  Local  Mangalia  are  o  viziune
despre cum am putea deveni independenți
energetic.
„Energia din surse regenerabile. Ce trebuie să facă Mangalia?

Este  clar  că  investițiile  în  sursele  regenerabile  sunt
viitorul mai ales că acum există si banii necesari. Banii vor
veni împreuna cu investitorii externi, asta pentru ca noi nu
avem  know-how-ul  și  nici  tehnologia.  Dar  asta  nu  este  o
problemă  pentru  că  de  aceste  investiții  vor  profita
comunitățile  locale.

Zona Dobrogei este una din zonele din Europa cu potențial
uriaș pentru producerea de energie din surse regenerabile :
soare și vânt. Toți din Mangalia știm cum bate vântul aici, în
special NE-ul.

Ca să nu se spună că vorbesc din auzite am să mă prezint mai
întâi: sunt Comandant de 3 ani pe o navă care lucrează într-un
parc eolian din Marea Nordului, în zona economică exclusivă a
Germaniei.  Parcul eolian are o putere instalată de 400 MW
(comparativ, o unitate de la centrala de la Cernavoda are o
putere instalată de 700 MW). O singura eoliana are puterea
instalată de 6 MW.

Nava  are  contract  pe  termen  de  10  ani  pentru  mentenanța
parcului eolian. Operăm însă dintr-un port olandez și toată
logistica pentru mentenanța acestui parc se face prin portul
olandez  aducând  multe  beneficii  zonei  respective,  inclusiv
angajări de forță de muncă.

La ora actuala se instalează în Marea Nordului, de exemplu în
Dogger  Bank,  eoliene  cu  puterea  instalata  de  12  MW.  La
finalizarea proiectului se va ajunge la o putere instalata de
3,6 GW doar pentru acest cîmp eolian. Potențialul este uriaș.



Perioada minimă de exploatare a unui câmp eolian este de 25 de
ani.

Din  păcate  și  în  această  zonă  am  rămas  în  urmă.  Noi  si
bulgarii suntem în urmă la implementarea proiectelor offshore
în domeniul regenerabilelor. Până anul trecut Romania nici nu
era  trecută  pe  harta  regenerabilelor  offshore,  însă  acum
există, în faza inițială de concept/planificare, 2 câmpuri
pentru energie produsă din eoliene:

BlackSea 1 – travers Olimp/23 August – putere instalata
500 MW
BlackSea 2 – travers Costinești – putere instalata 1400
MW

Aceste proiecte sunt susținute de către Skyborn Renewables
GmbH, o firma germana, iar turbinele cel mai probabil vor fi
Siemens-Gamesa,  asta  deoarece  sunt  câteva  informații  pe
LinkedIn  in  ceea  ce  privește  angajările  făcute  de  către
Siemens-Gamesa pentru zona offshore din Romania.

Să nu uităm că pe lângă instalarea eolienelor trebuie luate în
calcul  și  stațiile  de  transformare  offshore  si  onshore,
inclusiv conectarea la rețeaua națională.

Toate  aceste  durează,  dar  de  toate  acestea  vor  beneficia
comunitățile locale pentru că lucrările se vor face cu mana de
lucru locala, inclusiv mentenanța pe termen lung.

Sunt un adept al regenerabilelor inclusiv ca prosumator. Mi-am
instalat un sistem fotovoltaic de 10 KW înainte de a începe
programul AFM. În 2 ani, chiar cu preturile mici plătite în
anii anteriori, mi-am acoperit 30% din investiție. Ținând însă
cont de actualele prețuri la energie, cred că in maxim 3 ani
voi acoperi integral investiția inițială. Deci, sistemul meu
fotovoltaic, fară ajutor guvernamental, va fi plătit integral
în 5 ani. Asta in condițiile in care invertorul are garanție
de 5 ani iar panourile solare de 12 ani (acum există variante
mult mai avantajoase).



Toata lumea mizează acum pe regenerabile iar noi nu ar trebui
să așteptăm.

Ce poate face Primăria Mangalia?
Pentru consum propriu ar trebui făcut un proiect de instalarea
onshore a unor turbine eoliene. De ce turbine eoliene și nu
panouri solare? Pentru că eolienele ocupă mai puțin spațiu și
au putere instalată  mult mai mare decît a unor cîmpuri cu
panouri solare. Sunt multe comunități din Germania care au
apelat  la  astfel  de  soluții  și  au  devenit  independente
energetic. Așa s-ar rezolva problemele de consum energetic ale
autorităților locale

Instalarea de panouri fotovoltaice pe toate clădirile care
aparțin de Primăria Mangalia. Astfel s-ar putea încărca și
mașinile  electrice  ale  primăriei,  reducându-se  consumul  de
carburant.

Poate cel mai important pentru comunitate, locuri de muncă,
prin  atragerea  investitorilor  pentru  folosirea  portului
Mangalia ca hub pentru mentenanța și instalarea câmpurilor de
eoliene. O oportunitate uriașă pentru crearea de locuri de
muncă pe termen mediu si lung.

Astea sunt doar câteva proiecte de început.

Bani sunt. Trebuie doar puțină voință.”

Comandat de Uniunea Salvați România,
pentru Ediția de Sud, www.editiadesud.ro

CUI mandatar financiar coordonator: 41240005

Pe aceeași temă:

 

(VIDEO)  Semiran  Abdurefi,  candidatul  USR  pentru  Primăria
Mangalia: Trebuie să demonstrăm ce am reușit să facem pentru
comunitatea care ne-a ales în funcțiile publice
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(VIDEO)  ACCIDENT  la  ieșire
din Mangalia, spre Limanu. Un
biciclist a fost lovit de o
mașină
28 mai 2024 16:06

Ieri, 24 mai 2024, în jurul orei 17.56,
polițiștii  din  cadrul  Poliției
Municipiului Mangalia – Biroul Siguranță
Rutieră au fost sesizați cu privire la
faptul  că,  la  intrarea  în  municipiul
Mangalia,  ar  fi  avut  loc  un  accident
rutier, soldat cu vătămarea corporală a
unei persoane.
Polițiștii  deplasați  la  fața  locului  au  constatat  că,  o
femeie,  de  21  de  ani,  ar  fi  condus  un  autoturism  către
municipiul Mangalia, iar când ar fi ajung în zona unei stații
de carburant, ar fi acroșat un bărbat, de 53 de ani, care se
deplasa cu o bicicletă.

În urma accidentului a rezultat vătămarea corporală ușoară a
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bărbatului de 53 de ani.

Ambele  persoane  au  fost  testate  cu  aparatele  din  dotare,
rezultatele fiind negative.

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/05/video_202
4-05-25_11-08-10.mp4

Lucian  Vișa,  candidatul  USR
pentru  Consiliul  Local
Mangalia:  „Încrederea
oamenilor  NU  se  câștigă  cu
pachete  sau  torturi.  Se
câștigă  cu  muncă  și
perseverență!”
28 mai 2024 16:06

LucianVișa este candidatul de pe poziția
a doua pe lista consilierilor locali USR
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Mangalia.  „Suntem  onorați  să-l  avem  în
echipă, avem nevoie de experiența lui în
administrația  publică  locală”,  spune
Semiran Abdurefi, candidatul USR Mangalia
la primărie.
„Am să spun câte ceva despre mine și câteva lucruri care s-au
întâmplat în politica locală în ultimii 30 de ani.

Adică de unde am plecat și unde am ajuns.
Am  intrat  în  politică  în  1993,  la  PNTCD,  pentru  că  eram
nemulțumit de cum mergeau lucrurile. Și la nivel de țară și la
nivel de Mangalia. În jurul celor în vârstă ne-am așezat și
noi,  cei  mai  tineri.  Ne-au  primit  bine  și  când  au  avut
suficientă încredere, ne-au cedat șefia organizației.
Primele alegeri la care am participat, au fost în 1996, când
Convenția Democratică (CDR) a câștigat alegerile în Mangalia
și apoi pe țară. Consiliul local era eterogen, iar CDR avea
doar  6  consilieri  din  21.  Primar  era  Iorguș,  iar  eu
viceprimar.

Hotărările în CL s-au luat în unanimitate în proporție de
peste 99 %. Știu că e greu de crezut, dar așa a fost. Motivul
nu a fost mituirea consilierilor, ci conținutul hotărârilor.
Erau doar pentru Mangalia. Nu îmi amintesc să fi auzit jigniri
sau ridicări de ton.
În acea perioadă primăria avea sub 100 de oameni. N-a existat
nicio epurare politică, iar salariații nu stăteau cu capul în
jos și nici nu tăceau, dacă aveau obiecții. Fiecare știa ce
are de făcut.
Eu  m-am  ocupat  de  gospodărirea  orașului.  Legea  recomanda
delegarea  acestor  atribuții  către  viceprimar.  Am  avut  pe
vremea aceea unul din cele mai curate orașe din țară și făceam
asta cu două firme, una de stat și alta regia CL, GOLD. Cu
GOLD făceam marea majoritate a lucrărilor în oraș. GOLD-ul
avea o stație de asfalt pe care am reparat-o și am modernizat-



o.

Nu s-au făcut asfaltări mari, ci în majoritate s-au reparat,
pentru că drumurile erau erau destul de degradate, iar bugetul
nu era nici pe departe cel de azi. În acei ani s-a asfaltat
strada Ștefan cel Mare și Constanței până la sensul giratoriu.
Cu minime reparații, a ținut până anul acesta. Și a fost
făcută  în  vreo  3  zile  de  Direcția  Regională  de  drumuri
Constanța, tot de stat. La școli nu au fost probleme, deși nu
se făcuseră reparații de mult timp.
Pe vremea aceea nu existau fonduri europene sau de la guvern.
De la guvern veneau banii pentru subvenționarea gigacaloriei
și  bani  din  sumele  defalcate.  Tot  atunci  au  început
modernizarea centralelor termice. Nu s-a mers foarte rapid din
lipsa banilor. Și tot atunci au început lucrările de conectare
la canalizare în cartierul Coloniști.
Dar cel mai important lucru care s-a făcut în acel mandat a
fost  câștigarea  încrederii  oamenilor.  Și  nu  s-a  făcut  cu
pachete sau torturi. S-a făcut cu muncă și perseverență.

Locuitorii  Mangaliei  erau  mândri  că  locuiesc  aici,  iar
primăria era un partener real.
Administrația publică locală are la bază rezolvarea nevoilor
actuale sau viitoare ale cetățenilor. Dacă se respectă cu
sfințenie această regulă, atunci un primar și echipa lui, vor
merge mai departe. Dacă se pune înainte interesul personal și
nu al cetățenilor, acel primar va sta la conducere doar atâta
timp cât îi poate minți pe alegători. Dar la un moment dat nu
va mai merge.
În 1996-2000 interesul cetățenilor era prioritar spre 100 %.
După 2000 procentul a început să scadă dramatic și nu s-a mai
ridicat până în prezent.
Eu am ieșit din politică tot în 2000 cu toate că am avut
posibilitatea să rămân în echipa Iorguș. Acel an 2000 este de
referință, pentru că de atunci a început degradarea Mangaliei,
nu atât fizic, cât mai mult moral. Degradarea fizică a fost
diminuată de banii europeni. Dacă nu existau acești bani era



rău  de  tot.  Partidul  acela  care  spune  că  ne  salvează  de
Europa, bate câmpii.
În 2001 am intrat în PNL, PNTCD ne mai existând decât cu
numele. Politica PNL Mangalia era susținerea lui Iorguș, care
trecuse la PSD. Guvernul era atunci condus de Adrian Năstase,
iar Ion Iliescu devenise cetășean de onoare al Mangaliei. Am
încercat să-i fac să lupte, dar n-am găsit înțelegere. Totul a
durat până în 2008, anul în care și cei din PNL au înțeles, în
sfârșit, că lui Iorguș îi trecuse timpul.
Ce se întâmplase în acești ani ? Se vânduseră la greu terenuri
fără licitații, inclusiv în Comorova. Se vindea Mangalia la
bucată pentru a face ceva ca primarul de atunci, să mai ia un
mandat. GOLD-ul fusese terminat și toate lucrările se făceau
doar  de  privați.  Nu  că  ar  fi  rău,  dar  calitatea  nu  era
echivalentă cu banii plătiți. Ar fi incorect să spun că nu s-
au făcut și lucruri bune. De exemplu portul turistic, drumul
Saturn Venus, terminat de Tusac și finalizarea modernizării
centralelor termice.
În 2008, când internetul a ajuns și în casele din Mangalia, am
lansat primul blog politic și necomercial. Facebook nu exista
atunci.  Mulți  oameni  au  înțeles  că  au  la  îndemână  un
instrument în care își pot spune părerea la viața politică
tumultoasă din vremea acea. În plus informația ajungea imediat
la cetățean. În felul acesta am fost cunoscut, iar punctele
mele  de  vedere,  nu  întotdeauna  cele  mai  bune,  puteau  fi
atacate de apărătorii primarului.
Apoi  a  ajuns  primar  Tusac,  cu  legături  de  încuscrire  cu
Iorguș.

Era și fericitul cumpărător al stației de asfalt de la GOLD,
înecat în datorii de la furnizarea agentului termic. GOLD-ului
nu i s-a aruncat niciun colac de salvare, din contră.
Tusac a pornit de unde rămăsese Ioguș, nu de la bunurile
începuturi ale acestuia. Adică jupân din prima zi. Mangalia a
tras mult din cauza lui. A vrut să ia concesiunea căldurii în
Mangalia și s-a bazat că va veni gazul mai devreme. N-a reușit
și ne-a ținut în frig. Mai mult, a spus oamenilor că noi



consilierii am cheltuit banii de căldură.

A vrut să ia concesiunea iluminatului public, dar nici aici n-
a reușit din cauză că au fost suficienți consilieri împotrivă.
Am fost 2 ani consilier local din mandatul Tusac. A fost luptă
de gherilă. La un moment dat Tusac a desființat CL cu de la el
putere. A zis că nu s-a întrunit corect și gata. Dar CL s-a
întrunit pe holul primăriei și a făcut ședințe, deoarece Tusac
folosea  poliția  locală  împotriva  intrării  consilierilor  în
primărie. Evident că organele abilitate au lucrat din greu la
plângerea  împotriva  lui  și  nimic.  Nu  comisese  nicio
ilegalitate,  doar  se  micționase  un  pic  pe  democrație.
În 2012, la ordinul filialei județene, PNL Mangalia îl susține
pe ”independentul” Radu, care nu era independent de fapt. Cel
căruia  i  se  spunea  atunci  Jumi-Juma,  avea  alte  legături
transpartinice și nu numai. S-au repetat alegerile în 2012 cu
motivația că niște ziare au scris despre fraude în alegeri.
Din câte știu eu n-a existat nicio plângere penală, sau dacă a
existat n-a ajuns în justiție. Judecarea pe fond a repetării
alegerilor n-a fost făcută, deși a fost contestată de Iorguș.

Ce s-a întâmplat până astăzi ați văzut o parte, marele gunoi
împuțit  o  să-l  aflați  după  schimbare.  Ca  și  datoriile
Mangaliei, după marile realizări. Se bate toba că au fost
proiecte de zeci de milioane de euro. Au fost doar proiecte,
pentru că o parte din ele au început european și s-au sfârșit
cu banii împrumutați de orașului nostru.

După ce am văzut ce a urmat, m-am retras din politică. Și n-am
avut niciun gând de întoarcere.

Anul acesta, după 12 ani de pauză, văzând că liderii de
opinie, oamenii credibili, stau deoparte și nu se implică în
asanarea politică a Mangaliei, am decis să intru la luptă. Și
am ales, în mod firesc, un partid de centru dreapta modern, un
partid liberal, USR-ul. E un partid cu media de vârstă mai
mică decât a mea. Dar ei au înțeles că e nevoie și de alte
păreri în partid și că diferențele de vârstă pot fi un câștig



în exprimarea părerilor. Sunt convins că cei de pe lista USR
pun înainte interesele locuitorilor Mangaliei. Iar eu cred că
voi învăța multe de la ei și poate și ei de la mine.”

Comandat de Uniunea Salvați România,
pentru Ediția de Sud, www.editiadesud.ro

CUI mandatar financiar coordonator: 41240005

Pe aceeași temă:

(VIDEO)  Semiran  Abdurefi,  candidatul  USR  pentru  Primăria
Mangalia: Trebuie să demonstrăm ce am reușit să facem pentru
comunitatea care ne-a ales în funcțiile publice

Sanatoriul  Balnear  Mangalia
angajează!  Sunt  scoase  la
concurs posturile de muncitor
calificat și îngrijitor
28 mai 2024 16:06

Sanatoriul  Balnear  şi  de  Recuperare
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Mangalia organizează concurs de recrutare
pentru ocuparea pe perioadă nedeterminată
a două posturi contractuale de execuție
vacante cu normă întreagă.
Cele două posturi scoase la concurs sunt următoarele:

muncitor  calificat,  fochist,  muncitor  calificat  IV,
școală generală, la centrala termică de la Hotel Hora
(Saturn), normă întreagă, ture 12/24, 1 post;
îngrijitor, școală generală, post unic pe unitate, normă
întreagă, 1 post;

Condiţiile  specifice  necesare  în  vederea  participării  la
concurs și a ocupării funcției contractuale, sunt:

Pentru postul de fochist, muncitor calificat IV

diplomă/certificat de calificare în meseria de fochist
aviz ISCIR vizat la zi
Diplomă de absolvire a școlii generale
fără vechime în meserie

Pentru postul de îngrijitor

Diplomă de absolvire a școlii generale
fără vechime în meserie

Concursul de recrutare pentru postul de îngrijitor și muncitor
calificat IV – fochist, se vor organiza la sediul unității din
strada Mircea cel Bătrân nr. 2, Mangalia, conform următorului
calendar:

data limită de depunere a dosarelor 05.06.2024 până la
ora 16.00, la secretariat, parter, la sediul unității
din str. Mircea cel Bătrân nr. 2, Mangalia.

Pentru postul de îngrijitor:

Proba practică în data de 13.06.2024, ora 10.00,



Proba interviu în data de 19.06.2024, ora 10.00,

Pentru postul de fochist, muncitor calificat IV:

Proba scrisă în data de 13.06.2024, ora 09.00,
Proba interviu în data de 19.06.2024, ora 09.00,

Anunțul, regulamentul, bibliografia, tematica, fișa postului
este afişată la sediul administrativ al Sanatoriului Balnear
şi de Recuperare Mangalia, din strada Mircea cel Bătrân nr. 2,
Mangalia şi pe site-ul unităţii, www.balnear.net

Relaţii  suplimentare  la  Compartimentul  Resurse  Umane-
Salarizare – sediul administrativ din strada Mircea cel Bătrân
nr. 2 Mangalia, jud. Constanța, etaj 1, telefon 0749123103.

 

(VIDEO) Candidatul Partidului
Social  Democrat  la  Primăria
Mangalia,  Paul  Foleanu,
singurul  care  poate  aduce
schimbarea
28 mai 2024 16:06
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Comandat de Partidul Social Democrat, filiala Constanța

Executat de SC News Edit Media SRL, portal www.editiadesud.ro

CMF 21240002

Spectacol pe plaja din Venus,
oferit în această duminică de
micii  șahiști  ai  Școlii
Gimnaziale Nr.1 din Pecineaga
28 mai 2024 16:06

Școala  Gimnazială  Nr.1  Contraamiral
Petrică  Stoica  din  Pecineaga  în
parteneriat  cu  Primăria  Pecineaga
organizează duminică, 26 mai 2024, ediția
I a concursului local de șah intitulat
”Șah la malul mării” pe plaja din Venus,
Mangalia la care sunt angrenate 22 echipe
participante  din  zonă,  12  învățământ
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primar și 10 învățământ gimnazial (elevi
nelegitimați).
Echipele vor fi formate din câte 3 elevi (2 băieți și o fată).

Sistemul de joc va fi de tip elvețian, cu timp de joc de 10
minute + 3 sec. pentru fiecare jucător.

Etapa concursului și rezulatele vor fi afișate în timp real
pe  https://chess-results.com cu urmatoarele linkuri pentru
ambele  cicluri  de  învățământ
https://chess-results.com/tnr937164.aspx?lan=27  și
https://chess-results.com/tnr937166.aspx?lan=27  .

Arbitrajul va fi efectuat de către prof. Andrei Furcă.

Partenerii  concursului  Inspectoratul  Școlar  Județean
Constanța,  Asociația  Județeană  de  Șah  Constanța,  Directia
Județeană de Sport Constanța și Federația Mondială de Șah
Școlar.

„Șahul este o realitate în mișcare, care își schimbă forma de
la o secundă la alta.” – Vladimir Nabokov

În zilele noastre, în care totul se mișcă într-un ritm rapid,
copiii se străduiesc să se concentreze. Șahul este un antidot
puternic,  deoarece  îmbunătățește  capacitatea  de  atenție  a
copiilor și îi învață să rămână concentrați pentru mai mult
timp.

„Șahul este cunoscut  drept un “sport al minții”, ceea ce
înseamnă că este bun atât pentru adulți, cât și pentru copii.
Îi  învață  pe  copii  să  nu  renunțe  ușor,  să  depășească
obstacolele și să accepte pierderile și să învețe din ele. De
asemenea, acest sport îi învață pe copii să își asume riscuri
și să aibă încredere în ei, să aibă inițiativă și să devină
personalități active și optimiste”, ne-a declarat directorul
unității de învățământ, prof. dr. Loredana- Eugenia Dima.



Deasemenea, directorul unității de învățământ mai spune că
inițiativa  a  pornit  și  datorită  faptului  că  trei  cadre
didactice ale unității de învățământ au absolvit programul
pentru dezvoltarea profesională continuă în cadrul programului
național ”Educație prin șah” propus de Federația Română de Șah
în colaborare de Ministerul Educației.

Obiectivele specifice al concursului sunt:

Antrenarea capacității de a lua decizii într-un interval
de timp foarte scurt;
Mediatizarea jocului de şah în rândul elevilor;
Cultivarea spiritului de competiție și integrarea rapidă
în atmosfera de concurs;
Formarea  spiritului  de  echipă  și  a  fairplay-ului  în
rândul elevilor.


